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Divorce

Divorce ِالطَّلاق

The Censure of Divorce

ذَم الطَّلاقِ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): ما أحل اله‏ُ شيئاً أبغَض إلَيه من الطَّلاق1ِ

1– The Prophet (S) said, ‘Allah has not made permissible anything more abominable to Him than
divorce.’[Kanz al-’Ummal, no. 27871]

2ساءّن النم اقَةذَو لِجالِ، وكالر ناقٍ مذَو لك نلعأو ي ضبغي وجلزه‏َ عإنَّ ال :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول.

2– The Prophet (S) said, ‘Verily Allah, Mighty and Exalted, despises or excludes from His mercy every
man who is quick to contract new marriages, and every woman who does so.’[al-Kafi, v. 6, p. 54, no. 1]

.ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): إنّ اله‏َ عزوجل يبغض كل مطلاقٍ ذَواق3ٍ

3– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Verily Allah, Mighty and Exalted, despises every man who is quick to
contract new divorces and marriages.’[al-Kafi, v. 6, p. 55, no. 4]

4ضبغه‏َ ين الطلاقِ، وإنَّ الم إلَيه أبغَض وجلزه‏ُ عال لَّها أحمم ءَن شما م :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
اقالذَّو طلاقالم.
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4– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Nothing is more abominable to Allah from all that He has made
permissible than divorce, and verily Allah despises one who is quick to contract new divorces and
marriages.’[al-Kafi, v. 6, p. 54, no. 2]

5،الطلاق الذي فيه البيت ضبغوي ،رسالع الذي فيه البيت بحي وجلزه‏َ عإنَّ ال :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
. وما من شَء أبغَض إل اله‏ِ عزوجل من الطَّلاقِ

5– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily Allah, Mighty and Exalted, loves the house wherein a wedding is
taking place, and despises the house wherein a divorce is in process, and nothing is more abominable to
Allah than divorce.’[al-Kafi, v. 6, no. 3]

The Wisdom in Restricting the Divorce to Three Times

حمةُ الطَّلاقِ ثَلاثاً

ـ الإمام الرِضا (علَيه الّسلام) ـ لما سئل عن العلّة الت من أجلها لا تَحل المطَلَّقَةُ للعدَّة لزوجِها حتّ تَنح زَوجا6ً
ريحتَس وروفٍ اعساكٌ بِممتانِ فَارم الطَّلاق» :وجلزع فقال ،تَينرالطلاقِ م إنّما أذِنَ ف ه‏َ تباركَ و تعالـ: إنَّ ال هغير
بِاحسانٍ» (البقرة / 229)؛ يعن ف التَّطليقَة الثالثة، ولدُخُوله فيما كرِه اله‏ُ عزوجل لَه من الطلاقِ الثالثِ حرمها
ساءّالن بِالطلاقِ ولا تُضار خفافالاست الناس عوقي ؛ لئلاهزَوجاً غَير حتَن ّن بعدُ حتم لَه لفلا تَح ،ه‏ُ علَيهال.

6– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) was once asked the reason why a man is not allowed to remarry his divorcée
numerous times unless she has married another husband first, to which he replied, ‘Verily Allah, Blessed
and most High, has permitted revocable divorce twice, and said: “[Revocable] divorce may be only
twice; then [let there be] either an honourable retention, or a kindly release” [Qur’an 2:229],
meaning the third time around. Because of his contracting this divorce that Allah despises so, three
times over, Allah prohibits him from doing it again, so she [his divorcée] is not lawful for him until she
marries another husband [and he divorces her], in order that people do not plunge into divorce, taking it
as a light matter, and in order that women may not be caused to suffer in the process.’[‘Uyun Akhbar ar-
Ridha, v. 2, p. 85, no. 27]

ـ الإمام الرِضا (علَيه الّسلام) ـ مما كتَب إل محمدِ بن سنانٍ ف علَّة الطلاقِ ثلاثاً ـ: وعلَّةُ الطلاقِ ثلاثاً لما فيه من7
ساءّونَ ذلكَ تَخويفاً وتَأديباً للنيبٍ إن كانَ، ولونِ غَضأو س تَحدُث ةغبالثلاثِ؛ لر إل دَةالواح فيما بين هلَةالم
وزَجِرا لهن عن معصية أزواجِهِن فَاستَحقَّتِ المرأةُ الفُرقَةَ والمباينَةَ لدُخُولها فيما لا ينبغ من معصية زَوجِها، وعلَّةُ
تَحريم المرأة بعدَ تسع تَطليقاتٍ فلا تَحل لَه أبدا عقوبةً؛ لئلا يتَلاعب بِالطلاقِ، ولا تُستَضعف المرأةُ، وليونَ ناظراً
.ف اُمورِه متَيقّظا معتَبِراً، وليونَ يائساً لَها من الاجتماع بعدَ تسع تَطليقاتٍ



7– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said in a letter that he wrote to Muhammad Ibn Sinan outlining the reason for
restricting the divorce to three times, ‘The reasoning behind the divorce being permissible three times is
to do with the respite it gives [each party to think] between the first to the third time – for in that time, a
desire [for one’s spouse] may arise or one’s rage may subside. Also, [it has been restricted to three] in
order to discipline and deter women from disobeying their husbands [time after time] whereby she may
have become deserving of separation and distancing for doing something to disobey her husband. The
reason why a woman becomes unlawful for a man after nine counts of divorce, where he is absolutely
not allowed a woman and is punishable for it, is in order that people do not make a jest of divorce and so
that women are not abased, and so that man may consider his situation carefully and vigilantly [before
plunging into marriage and divorce], and that he may feel despair at ever coming back together with a
woman after having divorced nine times.’[‘AeIlal al-Shara’i’a, p. 507, no. 1]
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